المستخلص عربي : 
أهمية الدراسة :
مما لا شك فيه أن تناول الغذاء المتكامل من حيث الكم والنوع يمثل عاملا رئيسياً لصحة ورفاهية الفرد منذ الأخصاب ، ولعل وجبة الإفطار من أهم الوجبات التي يتناولها الفرد لأنها تقوم بإمداد الجسم في بداية اليوم بالطاقة اللازمة لسير وظائف الجسم الحيوية على نحو مناسب ، ومن الأهمية أن يبدأ الفرد يومه بتناول الغذاء المتوازن .
ومن خلال الدارسات السابقة والتي أمكن الاطلاع عليها يتضح لنا أن الطعام الذي يتناوله الفرد يؤثر في الأداء التفكيري له . وبلا شك فأن ذلك يتوقف على نوعية الغذاء . وكذلك على الوقت الذي يتناول فيه هذا الغذاء والذي يكون له أثر كبير على مقدار الكفاءة في التفكير ، أي أن مفتاح التركيز يمكن في التوازن الكيميائي للفرد والذي يحققه الغذاء .
وقد أشارت نتائج بعض الدراسات التي أجريت على طلبة المدارس العليا والكليات وتلك الفئة العمرية من الطلبة أن لديها معرفة هامشية وضئيلة عن التغذية ، كما أشارت أيضاً كثيراً من البحوث والدراسات في مجال تعليم الغذاء إلى أن المعرفة والاتجاه والسلوك معاً أو أي منهم يعتمد على متغيرات للمعيار المراد قياسه، لذا كان من الضروري إجراء هذه الدراسة لألقاء الضوء على المعرفة الغذائية لطالبات الجامعة وعلاقتها بكل من الاتجاهات والممارسات الغذائية لهن والوقوف على أسباب عدم تناول تلك الفئة الحساسة من الطالبات لوجبة الإفطار . مع إجراء برنامج إرشادي غذائي ومعرفة أثره في تعديل المعلومات والاتجاهات الغذائية وخاصة ما يتعلق منها بوجبة الإفطار .
طريقة البحث وخطوات إجراؤه :
اتبع في هذا البحث منهج المسح باستخدام العينة ، كما أستخدم المنهج الوصفي التجريبي على عينة مقطعية من العينة الكلية .
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Abstract: 
Importance of the study:
There is no doubt that eating food integrated in terms of quantity and quality is a key factor to the health and well-being of the individual from conception, and perhaps breakfast the most important meals covered by the individual because they supply the body at the beginning of today's energy necessary for the functioning of vital body functions properly, it is important that individual starts his day by eating a balanced diet.
And female students during the past and that could be found it is clear that food intake affects the individual performance in a mental pattern. And no doubt, depends on the quality of food. As well as the time in which he addresses this food, which have a major impact on the amount of efficiency in thinking, ie that the key focus can be in the chemical balance of the individual and derived food.
The results of some studies conducted on students in high schools, colleges, and that age group of students that have knowledge of marginal and low on nutrition, as also noted a lot of research and studies in the education of food to the knowledge, attitude and behavior together or any of them depends on the variables of the standard to be measured, so it was necessary to conduct this study to shed light on the nutritional knowledge of students of the university and its relationship to both the attitudes and practices of food for them and stand on the reasons not to address the sensitive category of students for breakfast. With a program of guidance and knowledge of diet to modify the impact of information and food trends, especially with regard to the breakfast.
Search method and steps to take place:
Follow in this research using a sample survey method, and use descriptive approach to the experimental cross-sectional sample of the total sample.
